

(4) There is no truth in the allegation that the petitioner's correspondence is censored by the authorities;

(5) A price support fund already exists which is designed to guarantee the long-term economic interests of cocoa producers, and additional funds are expressly set aside to finance the modernization and mechanization of this industry;

(6) Premiums are paid under the authority of the Administration to all persons entitled to them by virtue of the quality of the cocoa produced and the quality is determined in all cases by fully qualified inspectors operating as officers of the Administration.

645th meeting,
21 July 1955.

1354 (XVI). Petition from the Union démocratique des femmes camerounaises of the centre at Loum (T/PET.5/384)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Union démocratique des femmes camerounaises of the centre at Loum concerning the Cameroons under French Administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/384, T/OBS.5/53, T/L.613),

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its representative, in particular that:

(a) It is the policy of the Administering Authority to expand social facilities in the broadest meaning of the term in all parts of the Territory; and

(b) As soon as the more urgent requirements of other centres of the Territory have been met, consideration will be given to expanding further the existing facilities in the Loum region.

645th meeting,
21 July 1955.

1355 (XVI). Petition from Mr. Issah Mouassie (T/COM.5/L.53)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Issah Mouassie concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/COM.5/L.53, T/OBS.5/47, T/OBS.5/48, T/L.588),

1. *Notes* that the land case raised by the petitioner was decided by the Foumban Court of Second Instance in February 1954;

2. *Notes further* that the petitioner did not exercise his right to request the Chambre spéciale d'homologation to annul the judgment of the Court of Second Instance;

3. *Draws the attention* of the petitioner to the information supplied by the Administering Authority in response to resolution 953 (XIII) on a previous peti-

4) Il est faux que les autorités aient censuré la correspondance du pétitionnaire;

5) Il existe déjà un fonds de soutien de cacao, dont le but est de garantir les intérêts économiques non immédiats des producteurs, et l'on assigne expressément des fonds supplémentaires au financement de la modernisation et de la mécanisation de l'industrie du cacao;

6) L'Administration fait verser des primes aux producteurs dont le cacao est d'une qualité qui justifie ces primes; ce sont dans tous les cas des inspecteurs particulièrement compétents, habilités par l'Administration, qui déterminent cette qualité.

645ème séance,
le 21 juillet 1955.

1354 (XVI). Pétition de l'Union démocratique des femmes camerounaises du centre de Loum (T/PET.5/384)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de l'Union démocratique des femmes camerounaises du centre de Loum concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/384, T/OBS.5/53, T/L.613),

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant, d'où il ressort notamment que:

a) L'Autorité administrante a pour principe de développer les services sociaux, au sens le plus large du terme, dans toutes les régions du Territoire;

b) Dès qu'auront été satisfaits les besoins plus urgents d'autres centres du Territoire, l'Administration examinera la possibilité d'augmenter encore les services qui existent déjà dans la région de Loum.

645ème séance,
le 21 juillet 1955.

1355 (XVI). Pétition de M. Issah Mouassie (T/COM.5/L.53)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Issah Mouassie concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/COM.5/L.53, T/OBS.5/47, T/OBS.5/48, T/L.588),

1. *Constate* que le tribunal du second degré de Foumban a prononcé en février 1954 un jugement sur l'affaire de terrain présentée par le pétitionnaire;

2. *Constate en outre* que le pétitionnaire ne s'est pas prévalu du droit qui lui permettait de demander à la Chambre spéciale d'homologation d'annuler l'arrêt du tribunal du second degré;

3. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les renseignements fournis par l'Autorité administrante en réponse à la résolution 953 (XIII) relative à une pé-